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علي لاريجاني رئيس مجلس شوراي اسلامي، در پيام هاي جداگانه اي به همتاي لبناني خود 
و دبيركل حزب الله لبنان سالروز پيروزي ملت لبنان و رزمندگان مقاومت اسلامي در جنگ 33 

روزه دربرابر رژيم صهيونيستي را تبريك گفت. 
در پيام لاريجاني به نبيه بري، رئيس مجلس لبنان آمده است: بي شك اين رخداد به ياد 
ماندني كه نتيجه ايثار و مجاهدت رزمندگان مقاومت و وحدت و همدلي رهبران لبناني بويژه 
جنابعالي و دبيركل محترم حزب الله حاصل ش��ده؛ نشان مي دهد موفقيت هاي بزرگ آينده 

دربرابر رژيم اشغالگر فلسطين تنها از اين مسير به دست خواهد آمد. 
در پيام رئيس مجلس به س��يد حسن نصرالله نيز آمده است: خرسندم فرارسيدن سالروز 
حماسه به يادماندني پيروزي ملت بزرگ لبنان و فرزندان مجاهدش در مقاومت اسلامي طي 
جنگ 33 روزه را دربرابر دشمن صهيونيستي به جنابعالي، رزمندگان مقاومت اسلامي و ملت 
عزيز لبنان صميمانه تبريك گويم. سربلندي، بهروزي روزافزون جنابعالي و مقاومت اسلامي 

لبنان را از خداوند منان مسألت دارم. 
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به رئيس مجلس نمايندگان 

و دبيركل حزب الله لبنان
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دفاع نمایندگان و دانشگاهيان از كارنامه وزیر علوم
دغدغه هاي استيضاح كنندگان ارتباطي با عملكرد وزير ندارد

به دنب��ال اصرار اقليت جبهه پايداري در 
مجلس براي اس��تيضاح وزير عل��وم، اظهار 
نظره��اي نماين��دگان مجلس، اس��تادان 
دانشگاه ها، تشكل هاي دانشجويي و فعالان 
اجتماع��ي در حمايت از كارنامه رضا فرجي 
دانا بيش��تر مي شود. هر يك از قشرهاي ياد 
ش��ده از زوايه تخصص و حوزه مس��ئوليت 
خود طرح استيضاح وزير علوم در يك سالگي 
دول��ت را ارزيابي و تحليل مي كنند. جامعه 
علمي و دانش��گاهي كش��ور به رويكردهاي 
منطق��ي و علمي فرج��ي دانا اش��اره دارد، 
تش��كل هاي دانشجويي بر اس��تقرار فضاي 
آرام توأم با نش��اط سياس��ي- دانش��جويي 
تأكيد دارند و فعالان سياس��ي و نمايندگان 
مجلس نيز اذع��ان دارند ك��ه دغدغه هاي 
استيضاح كنندگان ارتباطي با عملكرد وزير 
ندارد.  جمع معدودي از نمايندگان مجلس 
كه در انتخابات رياس��ت جمهوري سال 92 
بيشترين زاويه را با برنامه ها و سياست هاي 
حس��ن روحاني داش��تند، از ابت��داي آغاز 
ب��ه كار دول��ت يازدهم نس��بت به تحولات 
وزارتخانه ه��اي عل��وم، خارج��ه و فرهنگ 
انتقاد كردند. اين اقليت كه در انتخابات ياد 
شده نامزد اختصاصي داشتند و مورد اقبال 
عمومي قرار نگرفتند، در كيفيت كنشگري 
خود بع��د از انتخابات تجديد نظر نكردند و 
بي توج��ه به دغدغه ه��ا و مطالبات عمومي 
همچنان در مسير گذشته گام برمي دارند. 
نمايندگان همين طيف سياسي در مجلس، 
بعد از اعلام تخلفات وزارت علوم دولت هاي 
نهم و دهم در بورس��يه دانشجويان مقطع 
دكترا مخالفت هاي خود عليه فرجي دانا را 
شدت بخشيدند تا بالاخره طرح استيضاح او 
را آماده كردند. مخالفت هاي اكثريت مجلس، 
حمايت ه��اي جامعه دانش��گاهي از وزير و 
ميانجيگري هاي هيأت رئيس��ه مجلس هر 
چند منجر به برگزاري جلسات مشترك بين 
استيضاح كنندگان و وزير علوم شد، اما گويي 
آن ه��ا از ابتدا تصميم خود را گرفته بودند و 

بنايي بر قانع شدن نداشتند. كما اينكه برخي 
از همكاران آن ها با اشاره به مطالبات آن ها از 
وزير علوم گفته بودند كه اين مطالبات قابل 

برآورده شدن نيست. 
بورسيه ها بايد شفاف سازي شود ë 

بر اساس گزارش هاي رسانه ها و برگرفته 
از اظهارنظرهاي استيضاح كنندگان انتصابات 
انج��ام ش��ده در وزارت عل��وم، بازگش��ت 
دانشجويان محروم از تحصيل به دانشگاه ها 
و اعت��راض ب��ه اعلام تخلفات گس��ترده در 
بورسيه هاي دولت قبل از محورهاي اساسي 
خواسته ها و دغدغه هاي آنهاست. دغدغه ها 
و مطالباتي كه به گفته يك عضو كميسيون 
امنيت ملي كه همزمان عضو هيأت علمي 
دانشگاه نيز هست ارتباطي با عملكرد وزير 
علوم ندارد.  احمد شوهاني عضو كميسيون 
امنيت ملي مجلس ب��ا بيان اينكه عملكرد 
وزي��ر عل��وم به گون��ه اي نبوده ك��ه نياز به 
استيضاح و احتمالًا جابه جايي وزير باشد، به 
»ايران« گفت: اتفاقاً آقاي فرجي دانا از وزراي 
فعال دولت و كارنامه اش قابل دفاع اس��ت.  
نماين��ده مردم ايلام در مجلس با اش��اره به 
اينكه بخشي از انتقادات استيضاح كنندگان 
به وزير علوم ب��ه انتصابات در اين وزارتخانه 
برمي گ��ردد، افزود: اين قبي��ل انتصابات در 
وزارتخانه ه��اي ديگ��ر هم وج��ود دارد ولي 
كميسيون آموزش و تحقيقات مجلس يك 
مقدار موضوع را بزرگ كرده اس��ت. گفتني 
اس��ت اكثر اعض��اي اين كميس��يون جزو 
منتق��دان دولت، عضو يا همس��و با جبهه 
پايداري هستند. محمد مهدي زاهدي وزير 
علوم دولت نهم رياس��ت اين كميسيون را 
عهده دار اس��ت.  ش��وهاني ادامه داد: دولت 
جديدي روي كار آمده و حق دارد بر اساس 
گفتمان مورد نظر خود مديران ارش��دش را 
انتخاب كند، اما ع��ده اي در مجلس انتظار 
دارند تغيي��رات در وزارت علوم در كمترين 
حد ممكن باش��د و در ص��ورت جابه جايي 
برخي مديران و معاونان، چهره هاي نزديك 
ب��ه دولت و اصلاح طلب��ان در اين وزارتخانه 
نباشند. به گفته شوهاني بر خلاف تعدادي 

از اس��تيضاح كنن��دگان، اكثري��ت مجلس 
خواهان رسيدگي به پرونده بورسيه ها است 
و اين انتظار از وزارت علوم هس��ت تا در اين 
خصوص شفاف سازي كند. عقب نشيني وزير 
در اين خصوص منجر ب��ه انتقاد و اعتراض 
ديگر نمايندگان مي شود. اين نماينده مجلس 
تأكيد دارد حتي اگر استيضاح منتفي شود، 
بررس��ي اين پرونده نبايد متوقف شود. وي 
معتقد است نگاه استيضاح كنندگان سياسي 
است و مرور اسامي آن ها مشخص مي كند 
كه عمدتاً عضو يا همسو با يك جريان خاص 

سياسي هستند. 
حكايت آن سكوت و اين هياهو  ë 

استيضاح كنندگان وزير علوم با اين سؤال 
اساس��ي روبه رو هس��تند كه » چرا در برابر 
اتفاقات و تخلفات گس��ترده وزارت علوم در 
دولت قبل هيچ واكنش��ي نشان نداده اند؟« 
علاوه بر موضوع بورس��يه ها كه يك تخلف 
گس��ترده و در حكم تضييع حق بسياري از 
دانش��جويان واجد شرايط است، در روزهاي 
گذشته خبرهايي در رسانه ها منتشر شده كه 
نشان از حجم بالاي تخلفات دارد. از جمله 
اينكه روز گذش��ته برخي س��ايت ها مدعي 
ش��دند در وزارت علوم دولت دهم تخلفات 

مالي ش��بيه به پولش��ويي ص��ورت گرفته 
اس��ت. در توضيح اين خبر آمده اعتباراتي 
براي دانشگاه ها در نظر گرفته مي شده ولي 
با هماهنگي هايي بخش��ي از اين اعتبار در 
دانش��گاه هزينه و بخش قابل توجهي از آن 
دوباره بر مي گشته، بدون اينكه محل هزينه 
كردن آن معلوم باشد. سايت پيام نو مدعي 
شده كه بخشي از اين اعتبارات در ستاد يكي 
از نامزدهاي انتخابات رياست جمهوري هزينه 
شده و همين موضوع در ديوان محاسبات در 
حال بررسي است. غلامعلي جعفرزاده عضو 
كميس��يون برنامه و بودجه از همين منظر 
خطاب به اس��تيضاح كنندگان گفته است: 
نماينده هاي مجلس نهم همان نمايندگاني 
هستند كه در دولت دهم در مجلس بوده اند 
حالا در دولت يازدهم چه اتفاقاتي افتاده كه 
نمايندگان به آن واكنش نشان مي دهند؟ در 
چنين شرايطي نمي توان جواب مشخصي به 
افكار عمومي داد و همكاران استيضاح كننده 
هم بايد به اين تفاوت رفتاري پاس��خ دهند. 
نماينده رش��ت در گفت و گو با ايسنا افزود: 
اشكال ديگر اين است كه اصرار دارند زماني 
كه دانش��گاه تعطيل است وزير را استيضاح 
كنند. آيا خوف دارند؟ آيا جامعه دانشگاهي با 

نوع نگاه مجلس هماهنگ نيست؟ آيا كاري 
خلاف نظر دانش��گاهيان انج��ام مي دهند؟ 
براس��اس بازخوردي كه از م��ردم و جامعه 
دانش��گاهي داشته ايم فكر مي كنم پاسخ به 
همه اين س��ؤالات مثبت باش��د. وي ادامه 
داد: قاطبه اعضاي هيأت علمي دانش��گاه ها 
معتقدند كه آقاي فرجي دانا موجبات تحول 
را در دانش��گاه به وجود آورده است و خارج 
از حب و بغض ها من مطلعم كه دانشگاه ها 
از حال��ت انتصابي و ديكتاتوري به س��مت 
انتخابات رفته ان��د و حتي مديران گروه هم 
انتخابي هستند. اينها اقدامات خوبي است كه 
مورد قبول دانشگاهيان قرار گرفته،  پس لازم 
است نمايندگان اجازه دهند آقاي فرجي دانا 

كارش را بكند. 
حق انتخاب معاون وزير با کيست؟ ë 

نماين��دگان مجلس موض��وع انتصابات 
در وزارت عل��وم را ني��ز ح��ق قانوني و جزو 
اختي��ارات وزير مي دانن��د و از همين زاويه 
خواسته هاي اس��تيضاح كنندگان مبني بر 
تغيير معاونان و رؤساي دانشگاه ها را درست 
نمي دانند. جعف��ر زاده در همين باره گفت: 
اينكه ما در ريز امورات وزرا دخالت كنيم كار 
زشتي اس��ت، چرا كه انتصاب معاونان حق 
وزراست. به گفته وي بايد در مورد عملكرد 
و اجراي قان��ون در يك وزارتخانه اظهارنظر 
كني��م و اگر اين مس��أله باب ش��ود به اين 
معناست كه معاونان وزرا را هم مجلس بايد 
انتخاب كند كه اين خارج از حدود اختيارات 
مجلس است. بهروز نعمتي سخنگوي هيأت 
رئيسه مجلس در همين باره به خبرنگار ايران 
گفت در انتخاب مديران ارش��د بايد مراحل 
تأييد صلاحيت ها از كانال هاي مرسوم طي 
ش��ود. وزير يا هر مديري حق دارد معاونان 
و همكارانش را خودش انتخاب كند. اگر آن 
معاونان يا همكاران مورد تأييد دستگاه هاي 
امنيت��ي و نظارت��ي باش��ند بي��ان چنين 

خواسته اي منطقي نيست. 
انتظ�ار نق�ش آفريني فراكس�يون  ë 

رهروان 
يك روي ديگر داس��تان استيضاح وزير 

عل��وم در ص��ورت اعلام وص��ول و طرح در 
صحن علني، فضاي حاكم بر مجلس و ميزان 
همراهي اكثريت با استيضاح كنندگان است. 
با توجه به اينكه عمده استيضاح كنندگان از 
اعضاي فراكسيون اقليت مجلس و پايداري ها 
هستند و به گفته برخي نمايندگان دغدغه ها 
و دلايل آن ه��ا براي اس��تيضاح وزير علوم 
مبتن��ي بر خواس��ت و رأي اف��كار عمومي 
نيس��ت، انتظار مي رود فراكسيون اكثريت 
مجلس نقش آفريني جدي تري در اين باره 
داشته باشد.   احمد شوهاني عضو كميسيون 
امنيت مل��ي اين موض��وع را داراي اهميت 
دانس��ت و به اي��ران گفت: اگر فراكس��يون 
ره��روان از وزير دعوت كن��د و آقاي فرجي 
دانا توضيحات مبس��وط خ��ود را در جمع 
اعضاي اين فراكسيون ارائه دهد، با توجه به 
اينكه دغدغه هاي استيضاح كنندگان عمدتاً 
سياسي است و افكار عمومي را قانع نمي كند، 
مي تواند در نتيجه استيضاح تأثير گذار باشد. 
در غير اين صورت اين گونه تلقي مي شود كه 
اقليت امور مجلس را به پيش مي برد. لذا از 
فراكسيون اكثريت انتظار مي رود به صورت 

جدي به اين موضوع ورود كند. 
با اي��ن وصف آيا فراكس��يون رهروان از 
وزي��ر علوم براي حضور در اين فراكس��يون 
دعوت خواهد كرد؟ اسماعيل جليلي عضو 
ش��وراي مركزي رهروان ولايت به خبرنگار 
ايران گفت: اگر استيضاح اعلام وصول شود 
فراكس��يون ره��روان حتم��اً از وزير دعوت 

خواهد كرد. 
ب��ا اين ح��ال او تأكيد كرد فراكس��يون 
ره��روان در موارد مهم مانند طرح س��ؤال 
و اس��تيضاح از وزرا ب��راي ارائه توضيحات و 
تصميم گيري در فراكسيون دعوت مي شود. 
پي��ش از اي��ن محمدرضا تاب��ش نماينده 
اصلاح طلب مجلس هم در گفت و گو با ايران 
با بيان اينكه استيضاح به صلاح كشور نيست 
گفته ب��ود: انتظار ما از فراكس��يون رهروان 
ولاي��ت و رئيس مجلس اين اس��ت كه اگر 
مخالف استيضاح هستند، اين موضوع را به 

صراحت اعلام كند.

احتمال احضار احمدي نژاد و بهبهاني به مجلس
حامد قادرمرزي س��خنگوي كميس��يون عمران مجلس ش��وراي اس��لامي ضمن 
بيان توضيحاتي درباره دلايل س��قوط هواپيم��اي ايران 140 از احتمال احضار محمود 
احمدي ن��ژاد و وزي��ر راه و ترابري دولت او به مجلس خبر داد و در واكنش به س��خنان 
بهبهاني وزير راه دولت احمدي نژاد كه گفته بود هواپيماي ايران 140 از هواپيماي فوكر 
بهتر اس��ت، گفت: اگر در آن جلس��ه حضور داشتم قطعاً به ايشان مي گفتم حرفي كه 
مي زنيد را روي كاغذ بنويس. وي در گفت و گو با » انتخاب « ضمن انتقاد از مس��ئولان 
دولت سابق گفت: نمي دانم امثال بهبهاني و احمدي نژاد چه اصراري به اين داشتند كه 
ما سازنده همه چيز باشيم. قطعاً ما كوتاه نخواهيم آمد و مسئولان مربوطه فعلي و سابق 

را به مجلس خواهيم كشاند. 

 نگراني مدير مسئول »سياست روز« از حضور رسايي 
در هيأت نظارت بر مطبوعات

»محمدعل��ي پيرعلي« مدير مس��ئول روزنامه  »سياس��ت روز« گفت: اگر مجلس 
مي خواهد در حوزه مطبوعات اثر مثبتي از خود به جا بگذارد لازم است حتماً فردي را 
براي عضويت در هيأت نظارت بر مطبوعات، معرفي كند كه كاملًا مش��ي بي طرفانه اي 
داشته باشد، نه اينكه خداي نكرده بعداً هرگونه تصميم گيري در آن هيأت شائبه رفتار 
سياسي و كار حزبي تلقي شود. وي با بيان اينكه »معمولًا بعضي از رفتارها و عملكردها 
توسط افراد، ناظر بر امانتداري آن پست و جايگاه نيست و معمولًا اين طور مي شود كه 
خيلي از افراد س��عي مي كنند از جايگاهي كه دارند در راستاي منافع ديگري استفاده 
كنند«، گفت: هر چند آقاي رس��ايي يك چهره رسانه اي هستند اما ايشان هم مواضع 
بسيار افراطي داشتند و ممكن است اين نگراني را تشديد كنند كه نماينده قوه مقننه 
ك��ه بايد كاملًا بي طرفان��ه در هيأت نظارت بر مطبوعات اظهار نظر كند كمي كار را به 

حاشيه مي برد. 

دو ميليارد يورو از اموال زنجاني غيب شده است 
عزت الله يوس��فيان ملا نماينده ناظر قوه مقننه در س��تاد مبارزه با مفاسد اقتصادي 
درباره وضعيت فعلي پرونده بابك زنجاني گفت: دو ميليارد يورو از اموال وي غيب شده 
و معلوم نيست چه سرنوشتي پيدا كرده است. به گزارش فردا، وي افزود: درحال حاضر 
تمامي اموال داخلي بابك زنجاني شناسايي و تحويل وزارتخانه هاي طلبكار مانند وزارت 
نفت و غيره شده است كه يا اموال به نفع آن ها ضبط شود يا به فروش برسانند و بدهي 
مورد نظرش��ان را بردارند. ولي در ارتباط با ارزهاي خارجي هنوز ريالي به دست دولت 
نرسيده است. وي افزود: همه اموال بابك زنجاني در داخل كشور كه توقيف شده تقريباً 
يك نهم پولي است كه از كشور خارج شده و تكليف آن روشن نيست. يوسفيان با اشاره 
به اينكه نبايد در مورد دادگاه بانك زنجاني عجله كرد گفت: با تش��كيل دادگاه س��ريع 
و مجازات وي، چيزي از منابعي كه تكليفش��ان معلوم نيست عايد كشور نمي شود. هر 

مجازاتي كه هم به اين فرد بدهند جايگزين پول هاي از دست رفته نخواهد شد.  

مرتضوي: دروغ مي گويند، در دسترس هستم!
سعيد مرتضوي در واكنش به اخباري كه از در دسترس نبودن وي براي ابلاغ زمان 
دادگاه به وي حكايت مي كردند به س��ايت خبري »ايران خبر« گفت: همين كه ش��ما 
تماس گرفتيد و من گوش��ي را برداش��تم به اين معني اس��ت كه در دسترس هستم و 
اينها دروغ پردازي هاي رسانه منتشر كننده اين خبر است. وي همچنين درباره احتمال 
حضورش در دادگاه گفت: اجازه دهيد بعداً در اين باره صحبت كنم. پيمان حاج محمود 
عطار از وكلاي دادگستري و از شاكيان مرتضوي پيشتر اعلام كرده بود كه به دليل در 

دسترس نبودن، امكان احضار مرتضوي به دادگاه فراهم نشده است. 

مرخصي برخي محكومان پرونده فساد
»اصغر جهانگير« رئيس سازمان زندان ها و اقدامات تأميني و تربيتي كشور، درباره 
اخبار منتشر شده مبني بر اينكه برخي از محكومان پرونده فساد 3 هزار ميلياردي بعد 
از مرخصي، ديگر به زندان بازنگش��تند، گفت: از اين موضوع بي اطلاع هستم و بايد آن 
را بررس��ي كنم. به گزارش ايسنا، وي همچنين در مورد آزادي فردي كه از او به عنوان 

معاون بابك زنجاني ياد مي شود نيز اظهار بي اطلاعي كرد. 

 ابراهيم بهشتي

محسن رهامي، دبيركل 
انجمن اسلامي مدرسين 

دانشگاه ها

مجلس اصولگراي پنجم با دولت اصلاحات اين گونه رفتار نمي كرد. مجلس 
نگذارد نيروهاي تندرو و افراطي كه به دنبال تسويه حساب هاي سياسي با 

دولت تدبير و اميد هستند، نبض حركت مجلس را به دست بگيرند.
محمود نيلي احمد 

آبادي، رئيس دانشگاه 
تهران

در انتصاب هاي دكتر فرجي دانا، جناح  بندي مد نظر قرار نگرفته است. بايد 
افرادي بر دانشگاه ها تصدي داشته باشند كه از نظر بار علمي قابل قبول 

دانشگاهيان و فرهيختگان كشور باشد.

جواد هروي،  نماينده 
مجلس و استاد 

دانشگاه

كارنامه يكساله فرجي دانا بسيار درخشان است و وي توانسته در همين 
يك سال گام هاي مثبتي را در زمينه فناوري، ساماندهي آموزش عالي و 

تعامل با مجلس شوراي اسلامي بردارد. بهترين و مطلوب ترين تعامل را با 
وزارت علوم فرجي دانا داشتيم و معاونان او حتي در يك جلسه مجلس نيز 

غيبت نداشتند.

صادق زيباكلام استاد 
دانشگاه تهران

معتقدم آنكه بايد استيضاح شود نه آقاي فرجي دانا بلكه كميسيون آموزش 
و تحقيقات مجلس است، چرا كه وزير دارد بهاي افشاگري آنچه در دوره 
گذشته در وزارت علوم اتفاق افتاده و اين كميسيون چشم خود را بر آن 

بسته بود، مي دهد.
محمد رمضان زاده، دبير 
انجمن اسلامي دانشگاه 

تهران

خوشحاليم كه دوستانمان با رتبه هاي يك يا دو رقمي كنكور بالاخره 
توانسته اند به دانشگاه بازگردند. البته مشي دولت و وزارت علوم براي 

برخورد با مفاسد علمي و اداري دولت قبل مسلماً هزينه هايي دارد.

اظهارات برخي فعالان مرتبط با آموزش عالي درباره فرجي دانا


